
 
 
 

DPAS bestyrelsesmøde 

 
Sted: Patologi, Odense 

 
Tidspunkt:  Fredag d.08.09.2023 kl.10.00- ca. 15.30  

Til stede: Lene, Christian, Marianne, Gitte, Simon. 

 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af referat fra møde d.05.06.2023 

o Referater ligger i folderen på bestyrelsessitet Godkendt. 

2. Gennemgang af aktivitetslisten (alle) Gennemgået og opdateret. I forbindelse med 

gennemgang af aktivitetslisten diskuteres problematikken omkring at rekruttere 

repræsentanter til cancergrupperne. Hvad kan vi gøre for at gøre det mere attraktivt at 

deltage? Evt. Mere uddybende opslag, med understregning af at alle interesserede kan 

søge (både afdelingslæger og overlæger). Anføre kontaktperson på opslaget – dvs. Tidl. 

Repræsentant der kan uddybe for ansøgerne, hvad opgaven konkret går ud på.  

3. Økonomi, inkl årsmøde regnskab (MW/alle) Regnskab fra KK foreligger nu. Der er et 

betydeligt overskud fra årsmødet. Det diskuteres hvordan overskuddet kommer 

medlemmerne bedst til gavn. Det overvejes at gøre basiskursus for introlæger og FYPA 

udd.dag gratis, foreløbigt de næste 3 år (kan først effektueres i ‘24). 

4. Årsmøde 2024 (alle) Det foreløbige program gennemgås. LB har forslag til det andet 

inviterede foredrag: Jakob N. Kahter som er specialist i AI og histopatologi.  

Subgruppe/interessegruppe møder bliver vendt i KU. 

Alle deadlines i forbindelse med årsmødet rykkes ca 1.måned (pga. Årsmødet er rykket). 

5. Udvalg (alle) 

o Uddannelsesudvalg (SLE) fokus på temadag d. 31.10. 

o Udvalg for molekylærpatologi (JHB) Intet nyt (JHB på barsel). 

o Informatikudvalg (GHJ) Ved sidste udvalgsmøde gennemgang af koder. Arbejder på 

vejledning til prøver sendt på forkert cpr.nr. 

På mødet dd. Medfører snakken om cpr en afledt diskussion ang. Tab af data for patienter der skifter 

cpr nummer (både ved kønsskifte og ved skifte fra erstatningscpr til normal). LBR tager kontakt til 

Anja Brügmann. 



o Udvalg for kvalitetsudvikling (GHJ) Forespørgsel fra KU: Skal DPAS og KU facilitere 

præstationstests i forbindelse med akkreditering? Det mener DPAS’ bestyrelse 

ikke. Ingen afdelinger har efterspurgt det, men vælger forskellige løsningsmodeller. 

o Udvalg for digital patologi (MW) Intet møde siden sidst. Regionernes nationale 

initiativ omkring IT/Digitalisering er lukket ned på ubestemt tid. 

o FYPA (JHB) Intet nyt (JHB på barsel). 

6. Specialistuddannelsen i molekylærpatologi (alle) Udkastet til målbeskrivelse gennemgås. 

Der er enighed i bestyrelsen om at initiativet (med specialist udd. I molekylær patologi) er 

så omfattende, at det er nødvendigt at vi er grundige i vores forarbejde. Således bliver vi 

nødt til at række ud til afdelingsledelserne nationalt af hensyn til de økonomiske aspekter. 

Desuden række ud til andre lægevidenskabelige selskaber som har lavet lignende arbejder, 

mhp. Vidensdeling. I det videre forløb vil MW kontakte klinisk genetik, LBR kontakte 

biokemi og CBB kontakte klin.fys.  

Ang. Ambition om deltagelse i SOL kurser tages der kontakt til SST mhp om det er muligt.

  

7. Funktionstid i DMCG’er (MW) Det er forskelligt fra gruppe til gruppe hvordan de fastsætter 

funktionstid. Vi bliver enige om følgende ordlyd, som lægges ud på hjemmesiden og som 

kan bruges af DMCG’erne efter behov: “Hvis andet ikke er angivet, vælges man for 3 år med 

mulighed for genudpegning (1.gang uden opslag af stillingen)”. 

8. Internatmøde (alle) vi skal diskutere specialistuddannelsen i molekylærpatologi. Desuden 

temaforslag for årsmøde 2025 samt planlægning af mødet for cheflæger. 

9. Møde med cheflæger (LBR) planlægges videre på online møde d.12.10. kl.08.10-10. 

10. JS Danmark – status på brochure og interaktiv film (bilag 01) (CBB) CBB har haft et 

opfølgende møde. Den interaktive brochure har ca. 1000 visninger på 4 mdr. Firmaet har 

foreslået en promoveringsvideo. Vi overvejer det. 

11. Patolog til DCCG’s database-styregruppe (GJE) Fortsat ingen ansøgere - vi genopslår. 

12. Patolog til DaRenCa (GJE) Ansøgningsfrist dd., indtil videre 1 ansøger. 

13. Patolog(er) til DCCG (GJE) Skal opslås. 

14. Patolog til i Medicinrådets fagudvalg vedr. tværgående kræftlæge midler (GJE) Opslås, men 

hvis ingen ansøgere, er TS villig til at fortsætte. 

15. Genudpegning til Medicinrådets fagudvalg vedr. Modermærkekræft? (GJE) CBB spørger 

Nina Løth om hun er interesseret i genudpegning. 

16. Hjemmesiden (CBB) Gennemgået. GHJ spørger til om vi kan få en søgefunktion på 

hjemmesiden. Det er der enighed om er en god ide. 

Kommenterede [CB1]: Meget fint. Forslag til lille 
justering: Hvis andet ikke er angivet i opslaget eller under de 
respektive DMCG'er, gælder udpegning i 3 år med mulighed 
for genudpegning (1. gang uden genopslag af stillingen)”.  

Kommenterede [CB2]: Har talt med Kjell-Erik. Diskuteres 
også på enten næste møde eller internat. 



17. Årshjul (alle) gennemgået 

18. Nyhedsbrev Udgives efter internat møde. 

19. Udvalgsliste, inkl. poster i opslag gennemgået delvist, vi fortsætter næste gang. 

20. Meddelelser og evt. Intet. 

Vel mødt!  


